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  P r o t o k ó ł    Nr XIII/2008  
z sesji Rady Gminy w BliŜynie, która odbyła się w dniu 26 lutego 2008r.  

w Gminnym Ośrodku Kultury w Bli Ŝynie /Zameczek/. 
 

 
Na ogólny stan 15 radnych na sesji obecni byli wszyscy radni. 
 
Ponadto w obradach sesji uczestniczyli: 
1. Pan Tomasz Kieres – Kierownik Zarządu Dróg Powiatowych w SkarŜysku-

Kam. 
2. Pan Artur Berus – Członek Zarządu Powiatu SkarŜyskiego 
3. Pan Dariusz Duda – Komendant Powiatowy Policji w SkarŜysku-Kam. 
4. Pan Sławomir Buczek – Kierownik Posterunku Policji w Bli Ŝynie 
5. Pan Zenon Nowakowski, Pan Michał Jędrys – Radni Powiatu SkarŜyskiego 
6. Pan Mariusz Walachnia – Sekretarz Gminy 
7. Pani Alina Ołownia – Skarbnik Gminy 
8. Pani Anna Miernik – Kierownik Referatu Rozwoju Strategicznego Gminy 
9. Pani Anna Fonfara – Radca Prawny Urzędu Gminy 
10. Pani Anna Kowalik – obsługa Rady 
11. Pan Zdzisław Kuźdub – inspektor ds.p.poŜ. w Urzędzie Gminy 
12. Pani Jolanta Dzierzęcka-śak – Prezes Zarządu Gminnego ZNP w BliŜynie 
13. Pani Jolanta Sochacka – przedstawiciel NSZZ „Solidarność” Pracowników 

Oświaty i Wychowania w SkarŜysku-kam. 
14. Pan Józef Nowak – Dyrektor Zespołu Szkół w BliŜynie 
15. Pan Sylwester Koziński – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Mroczkowie 
16. Pan Mirosław Owczarek – Dyrektor Szkoły Podstawowej w OdrowąŜku 
17. Pani Zofia Nowak – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w BliŜynie 
18. Pani Katarzyna Skarus – Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w BliŜynie 
19. Sołtysi zgodnie z załączoną listą obecności. 
 
Zatwierdzony porządek obrad sesji: 
1. Otwarcie, stwierdzenie kworum, przyjęcie porządku obrad sesji. 
2. Przyjęcie protokołu z obrad XI i XII sesji Rady. 
3. Informacja Wójta o pracy między sesjami oraz informacja o realizacji uchwał 

podjętych na ostatniej sesji. 
4. Wystąpienia zaproszonych gości. 
5. Interpelacje i zapytania radnych oraz udzielenie odpowiedzi. 
6. Informacja o stanie bezpieczeństwa, przestępczości, ładu i porządku 

publicznego na terenie gminy za 2007 rok: 
a/ wystąpienie Powiatowego Komendanta Policji w SkarŜysku-Kam. oraz 
     Kierownika Posterunku w BliŜynie, 
b/ stanowisko Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych i Socjalnych, 
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c/ dyskusja, 
d/ przyjęcie informacji. 

7. Informacja o działalności straŜy poŜarnej za 2007 rok: 
a/ wystąpienie Wójta Gminy, 
b/ stanowisko Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych i Socjalnych, 
c/ dyskusja, 
d/ przyjęcie informacji. 

8. Ocena działalności Gminnego Ośrodka Kultury w BliŜynie za 2007 rok: 
a/ wystąpienie Dyrektora GOK, 
b/ stanowisko Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych i Socjalnych, 
c/ dyskusja, 
d/ przyjęcie informacji. 

9. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 
a/ wprowadzenia zmian w uchwale Nr XI/70/2007 Rady Gminy w BliŜynie  
    z dnia 19 grudnia 2007 roku w sprawie uchwalenia budŜetu Gminy BliŜyn 
    na 2008 rok, 
b/ wprowadzenia zmian w budŜecie gminy na rok 2008, 
c/ dokonania zamiany gruntów, 
d/ nabycia nieruchomości na rzecz Gminy, 
e/ ustalenia zasad korzystania ze stołówek zorganizowanych w szkołach na 
    terenie Gminy BliŜyn, 
f/ wprowadzenia regulaminu określającego wysokość dodatków i innych 
    składników wynagrodzenia oraz szczegółowe warunki ich przyznawania 
   dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę 
   BliŜyn w roku 2008. 

10. Sprawozdania z działalności Komisji stałych Rady za 2007 rok. 
11. Informacje, komunikaty i oświadczenia. 
12. Zamknięcie obrad sesji. 
 
Przebieg obrad sesji: 
Ad.1 
Trzynastą z kolei sesję Rady Gminy w BliŜynie otworzyła i poprowadziła Pani 
Anna LeŜańska – Przewodnicząca Rady, która po przywitaniu wszystkich 
obecnych i stwierdzeniu kworum odczytała projekt porządku obrad sesji, który 
radni przyjęli wynikiem głosowania: 14 głosów za, 1 wstrz. się. 
Ad. 2 
Radni przyjęli jednogłośnie nie wnosząc uwag protokoły z obrad sesji: 
1. Nr XI/2007 z dnia 19 grudnia 2007r. /15 głosów za/, 
2. Nr XII/2008 z dnia 11 stycznia 2008r. /15 głosów za/. 
Ad. 3 
Informację o pracy Wójta Gminy między sesjami oraz informację o realizacji 
uchwał Rady podjętych na ostatniej sesji przedstawił Pan Mariusz Walachnia 
– Sekretarz Gminy /informacje w załączeniu/. 
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Ad. 4 
Wystąpienia osób zaproszonych: 
Pan Zenon Nowakowski – jako Kierownik Biura Powiatowego Agencji 
Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa poinformował, Ŝe jeszcze nie 
wszystkie płatności zostały wypłacone rolnikom ze względu na niewydolność 
systemu komputerowego. W miesiącu marcu odbędą się spotkania z rolnikami 
w szkole w OdrowąŜku, Sorbinie i Mroczkowie związane ze składaniem 
wniosków o dopłaty. Jak co roku  rolnicy uzyskają pomoc w wypełnianiu 
wniosków. JednakŜe liczba rolników maleje ze względu na kontrole Agencji 
Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa. Pieniędzy nie mogą wziąć rolnicy, 
którzy nie utrzymują gruntów w dobrej kulturze rolnej. Ponadto poinformował, 
Ŝe będąc na spotkaniu Koła Miłośników Jastrzębi zgłoszony został wniosek 
dotyczący niebezpiecznego zjazdu z ulicy Zafabrycznej i przyznania 
pierwszeństwa przejazdu drodze w kierunku Jastrzębi. Zwrócił się do 
przedstawicieli Powiatu o rozpatrzenie tego wniosku. Radny nawiązał równieŜ 
do spotkania radnych: Olejarza Ryszarda i Jarosława Bednarza z Panem 
Kieresem i obiecanego remontu drogi w Kucębowie Dolnym w ramach 
ewentualnych oszczędności na zimowym utrzymaniu dróg. W związku z tym 
prosił równieŜ o odniesienie się do tego tematu. 
Pan Artur Berus – Członek Zarządu Powiatu SkarŜyskiego – nawiązał do 
zadań inwestycyjnych z zakresu budowy dróg, które Powiat chciałby wykonać 
w 2008 roku. Zostało podpisane wstępne porozumienie z Wójtem na wykonanie 
drogi w Nowkach. Pan Berus odniósł się do Regionalnego Programu 
Operacyjnego w którym znalazły się dwa zadania. Pierwsze to budowa drogi 
Kamionka - Czerwona Górka - Jęgrzna za kwotę 4.800tys. zł oraz drugie 
zadanie to budowa dróg powiatowych za kwotę 4.600tys.zł bez wskazania 
zadań. Powiat posiada projekt na przebudowę mostu w Henrykowie, który 
planuje wykonać w pierwszej kolejności. 
Pani Anna LeŜańska poprosiła o wyjaśnienie jaką wysokość środków planuje 
się dla gminy BliŜyn. 
Pan Artur Berus wyjaśnił, Ŝe środki zostaną podzielone na gminę BliŜyn, 
SkarŜysko-Kamienna i SkarŜysko-Kościelne ale nie wiadomo w jakich 
proporcjach. 
Pan Michał Jędrys na wstępie swojej wypowiedzi podziękował za zaproszenie 
na sesję i liczy na dalszą współpracę z gminą. Radnego cieszy rozwój gminy 
BliŜyn. Obiecał swój głos przy podziale środków na inwestycje dla naszej 
gminy. Zwrócił się równieŜ z zapytaniem do Wójta czy istnieje moŜliwość 
dopłat do przydomowych oczyszczalni. 
Pani Anna Miernik  wyjaśniła, Ŝe są programy w ramach których moŜna 
uzyskać dofinansowanie na budowę przydomowych oczyszczalni ale naleŜy 
spełnić pewne warunki a przede wszystkim wyłączenie z aglomeracji terenów 
gdzie będą zlokalizowane takie oczyszczalnie. Nie moŜe być jednocześnie 
planowana sieć kanalizacyjna i budowa przydomowych oczyszczalni. Na terenie 
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gminy utworzona została „Aglomeracja BliŜyn” w ramach której planowane jest 
skanalizowanie terenów z wyjątkiem miejscowości Rędocin. 
W wystąpieniach zaproszonych gości głos zabrał Pan Dariusz Duda – 
Powiatowy Komendant Policji, który ze względu na konieczność 
wcześniejszego opuszczenia sesji przedstawił sytuację w zakresie 
przestępczości, bezpieczeństwa, ładu i porządku publicznego na terenie gminy 
BliŜyn za 2007 rok /informacja w załączeniu/. Dodał, Ŝe na sesji pozostanie 
Kierownik Posterunku w BliŜynie, który odpowie na ewentualne pytania.  
Pan Dariusz Duda poinformował, Ŝe  w miejscowym Posterunku pracuje  
7 funkcjonariuszy. Jest to pełna obsada ale biorąc pod uwagę rozległe połoŜenie 
gminy mogłaby być większa. W gminie BliŜyn w 2007r. nie odnotowano 
kradzieŜy samochodów jak równieŜ Ŝadna osoba nie zginęła w wypadku 
drogowym. Zdarzały się natomiast potrącenia pieszych. Komendant proponował 
zakładanie monitoringu w domach nie zamieszkałych ze względu na częste 
kradzieŜe i włamania. Kończąc swoje wystąpienie Komendant stwierdził, Ŝe 
najlepszą oceną pracy Policji byłaby odpowiedź obywateli na pytanie czy czują 
się bezpiecznie na swoim terenie. 
Ad. 5 
Interpelacje i zapytania radnych: 
Pani Ewa Łukomska wyraziła niezadowolenie z wypowiedzi przedstawicieli 
Powiatu co do braku określenia wysokości środków na remont drogi BliŜyn-
OdrowąŜek. Radna uwaŜa, Ŝe przebudowa mostu w Henrykowie musi zostać 
wykonana ze względu na budowę zalewu ale naleŜy czynić starania aby to było 
zrealizowane z innych środków. Pani Łukomska nawiązała do spotkania ze 
Starostą SkarŜyskim na początku kadencji i obietnic co do budowy dróg na 
terenie gminy BliŜyn a w pierwszej kolejności drogi BliŜyn-Sorbin-OdrowąŜek. 
Radna ma odczucie Ŝe inne gminy z terenu Powiatu SkarŜyskiego uzyskują 
więcej środków a gmina BliŜyn jest jak zawsze na szarym końcu. Dlatego radna 
zwróciła się z apelem do przedstawicieli Powiatu i radnych powiatowych  
o ujęcie w budŜecie budowy drogi i konkretne określenie wysokości środków 
dla gminy BliŜyn.  
Pani Anna LeŜańska uwaŜa, Ŝe Ŝadna gmina nie partycypowała tyle w budowie 
dróg powiatowych co gmina BliŜyn dlatego liczy na pomoc i wsparcie Powiatu. 
Pani Aleksandra Milanowska zapoznała z pismem, które otrzymała od 
mieszkańców Bugaja w sprawie budowy chodnika w Bugaju. Radna dodała, Ŝe 
były ustalenia na komisjach, Ŝe priorytetem będzie dbałość o zdrowie  
i bezpieczeństwo mieszkańców przy drogach krajowych. JednakŜe stało się 
inaczej: w budŜecie gminy na 2008 rok nie znalazła się budowa chodnika  
w Bugaju natomiast znalazł się chodnik w Gilowie na który było brak nawet 
kosztorysu. RównieŜ w budŜecie znalazła się budowa chodnika przy 
ul.Szydłowieckiej w BliŜynie.  Z rozmowy z tamtejszymi mieszkańcami 
wynika, Ŝe oświetlenie i chodnik buduje się  tam „zającom”. Mieszkańcy 
uwaŜają, Ŝe z tymi inwestycjami moŜna się powstrzymać a bardzo oczekują na 
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budowę oczyszczalni i kanalizacji ściekowej. Radna zaproponowała 
rozdzielenie kwoty przyjętej na budowę chodnika przy ul.Szydłowieckiej  
z przeznaczeniem części środków na budowę chodnika w Bugaju. 
Przypomniała, Ŝe w Brześciu równieŜ znajduje się droga gminna  
z niebezpiecznym ostrym zakrętem wymagająca wykonania oświetlenia. Radna 
podziękowała Panu Nowakowskiemu za uruchomienie procedury scalania 
gruntów w Brześciu i być moŜe w Wołowie. Podziękowała równieŜ Pani Ewie 
Zając – sołtysowi z Zagórza za dobrą współpracę. 
Pani Halina Fidor apelowała do przedstawicieli Powiatu o wykonanie drogi  
w Nowkach. Ponadto drogi w Jastrzębi są w większości powiatowe  
i nieprzejezdne a w szczególności droga do hotelu wymagająca remontu. 
RównieŜ po zimie wymaga remontu droga w Zbrojowie w kierunku Łozika. 
Radna prosiła o zabezpieczenie jak największej kwoty na remont drogi BliŜyn-
Sorbin-OdrowąŜek.  Według wstępnych ustaleń most na tej drodze miał być 
wykonywany w ramach innych środków. Poruszyła takŜe budowę chodnika  
w Zbrojowie, na który kończy się w tym roku waŜność dokumentacji. Radna 
prosiła przedstawicieli Powiatu o uwzględnienie zadań w budŜecie Powiatu. 
Pan Mieczysław Bąk w swojej wypowiedzi poruszył temat pozyskiwania 
środków zewnętrznych na inwestycje gminne. Radny wyraził zaniepokojenie 
brakiem działań w tej sprawie. Mając z naszego rejonu czterech posłów, 
senatora i Marszałka Sejmiku Pana Jarubasa z PSL-u radny był pewien Ŝe 
pieniądze „popłyną rzeką” do gminy. Pan Bąk przytoczył przykład gminy 
Smyków, która w 2007r. na zadanie inwestycyjne „Rozbudowa Ośrodka 
Zdrowia w Smykowie” o wartości 1.029.000,00zł uzyskała dofinansowanie ze 
środków PFRON w kwocie 960.000,00zł, co stanowi 93% dofinansowania 
inwestycji oraz gminy Łopuszno, która uzyskała równieŜ dofinansowanie na 
dostosowanie ośrodka zdrowia w Łopusznie dla potrzeb osób 
niepełnosprawnych w kwocie 700.000,00zł. Ponadto inne gminy otrzymały z 
funduszu PFRON w 2007r. dofinansowania na modernizacje i remonty 
obiektów słuŜby zdrowia od 50-97% o wartości kilku milionów złotych. 
Natomiast nasza gmina na remont SP ZOZ w BliŜynie o wartości 1.391.000zł 
zamierza zaciągnąć głównie kredyty. Dlatego radny apelował do 
Przewodniczącej Rady i Sekretarza Gminy o poczynienie starań w kierunku 
pozyskania funduszy korzystając z doświadczenia innych gmin. Radny zwrócił 
się równieŜ z zapytaniem do Sekretarza Gminy o potwierdzenie czy prawdą jest, 
Ŝe gmina BliŜyn nie otrzymała w chwili obecnej Ŝadnych środków unijnych na 
budowę zbiornika wodnego w BliŜynie a moŜe dopiero wystąpić o takie środki 
biorąc udział w konkursie o przydział takich środków w miesiącu maju 2008r.  
a w przypadku dalszego nie uzyskania środków w następnych miesiącach 
/lipiec, sierpień/ 2008. Niejednokrotnie radny mówił o listach indykatywnych na 
których są gwarantowane środki i skorzystało z nich SkarŜysko Kościelne  
i SkarŜysko Kamienna a nasza gmina startuje w konkursach, gdzie jest duŜa 
konkurencja i trudno pozyskać dofinansowania. Radny prosił takŜe  
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o wystąpienie do Ministra Transportu i Budownictwa oraz Generalnej Dyrekcji 
Dróg Krajowych i Autostrad w sprawie wykonania remontu drogi Nr 42, która 
jest w bardzo złym stanie. W innych gminach na terenie Województwa 
Świętokrzyskiego są wykonywane remonty dróg o wysokim standarcie łącznie  
z poboczami, chodnikami, oświetleniem a nawet kanalizacją deszczową. Radny 
Bąk podał przykład wykonania na małej pętli świętokrzyskiej poszerzenia jezdni 
do 9m z poszerzonym poboczem dla rowerzystów na długości około 10 km, 
budowy chodników na długości 8 km, przebudowy dwóch mostów, oświetleń 
ulicznych, zatok autobusowych za kwotę 25.459.000,00zł.  Podobną inwestycję 
wykonano w miejscowości Górno i Krajno na drodze prowadzącej do Świętej 
Katarzyny i Bodzentyna za kwotę 13.800.000,00zł. Na te inwestycje pozyskano 
środki z funduszy europejskich i budŜetu województwa Świętokrzyskiego. 
Natomiast w gminie Piekoszów ze środków ZPORR /fundusz EFRR/ w kwocie 
8.000.000,00zł powstało Centrum Rehabilitacji specjalizujące się w leczeniu 
oraz rehabilitacji osób chorych. Gminy nie dały nawet złotówki na te zadania. 
Dlatego naleŜy docierać do wszelkich źródeł by pozyskać środki z zewnątrz. 
Bez takich środków Proboszcz Parafii Mroczków nie byłby w stanie 
przeprowadzić remontu Kościółka w Mroczkowie, na który radny pozyskał 
120.000zł, w tym równieŜ środki z Urzędu Gminy. Kolejną sprawą którą 
poruszył radny było wydzierŜawienie parteru budynku po byłej szkole  
w Ubyszowie na okres 20 lat z przeznaczeniem na Dom Opieki Społecznej. 
Radny uwaŜa, Ŝe o tej sprawie powinna być równieŜ powiadomiona Rada a nie 
dowiadywać się z prasy. Kończąc swoje wystąpienie Pan Bąk pogratulował 
Panu Sekretarzowi powołania na stanowisko Zastępcy Wójta. 
Pan Sylwester Janus popiera budowę chodników przy drogach 
niebezpiecznych, szczególnie krajowych ale to nie znaczy Ŝe w innych rejonach 
nie ma potrzeby ich budowy. Chodnik w stronę Ubyszowa jest równieŜ waŜny. 
Droga w tym kierunku jest niebezpieczna, wydarzył się tam wypadek, dzieci 
uczęszczają do szkoły korzystając z jezdni. 
Pani ElŜbieta Karpińska uwaŜa, Ŝe chodniki są bardzo potrzebne przy 
drogach. Dla miejscowości Zbrojów została opracowana dokumentacja na 
budowę chodnika i do tej pory inwestycja nie została zrealizowana. Radna 
popiera równieŜ budowę chodnika przy ul.Szydłowieckiej ale uwaŜa, Ŝe 
powinna być zachowana kolejność ich wykonywania. Pani Karpińska 
namawiała do uruchomienia wymiany oświetlenia na energooszczędne  
w ramach ogólnopolskiego programu. Stwierdziła, Ŝe nasza gmina jest bardzo 
bogata bo inwestycje wykonuje tylko za własne środki. O środkach z PFRON-u 
była mowa od dawna. Nawiązała równieŜ do sesji powiatowej na której było 
likwidowane Liceum w BliŜynie. Przy omawianiu tego tematu nie było 
obrońców z gminy BliŜyn ale ile było obelg na sesji naszej Rady kilka lat temu. 
Radna prosiła równieŜ o informacje w zakresie dofinansowania budowy 
przydomowych oczyszczalni. UwaŜa, Ŝe za środkami na budowę oczyszczalni  
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i kanalizacji naleŜy mocno zabiegać bo w przeciwnym wypadku inwestycja nie 
dojdzie do skutku. 
Pan Mariusz Walachnia wyjaśnił, Ŝe na interpelację w sprawie przydomowych 
oczyszczalni Pani Karpińska uzyska odpowiedź pisemną. Biorąc pod uwagę 
budowę chodnika w Bugaju to będzie on wykonany w bieŜącej kadencji. 
Sekretarz poinformował równieŜ o liście indykatywnej na której znalazły się 
dwie inwestycje: budowa kanalizacji SkarŜysko-Kamienna i SkarŜysko-
Kościelne oraz wodociągi kieleckie. Inwestycja w SkarŜysku była 
przygotowywana od 7 lat. Gmina BliŜyn próbowała wejść w porozumienie ze 
SkarŜyskiem ale nie było zgody i gmina sama zaczęła przygotowywanie  
inwestycji kanalizacyjnej. Z wstępnych informacji uzyskanych w Sejmiku 
wynika, Ŝe gmina BliŜyn otrzyma środki na odbudowę zalewu w BliŜynie  
w kwocie 4.600tys.zł oraz na budowę drogi w Kucębowie w wysokości ponad 
400tys.zł. Program unijny zostanie uruchomiony dopiero w maju b.r. Zostaną 
rozstrzygnięte konkursy i ostatecznie ustalone inwestycje do dofinansowania. 
Pieniądze zostaną przyznane na te inwestycje na które gminy posiadają 
dokumentacje. Wstępnie wiadomo, Ŝe dofinansowanie na zalew moŜe wynieść 
do 75% natomiast na kanalizację do 60%. Odnosząc się do wydzierŜawienia 
szkoły w Ubyszowie to dzierŜawa nastąpiła w oparciu o stosowną uchwałę  
i obejmuje okres 10 a nie 20 lat. Sekretarz poinformował równieŜ, Ŝe 
zarządzeniem z dnia 30 kwietnia 2007r. został powołany na zastępcę Wójta.  
Z tego tytułu nie pobiera Ŝadnych dodatków i zastępuje Wójta tylko w czasie 
nieobecności. Odnosząc się do budowy oczyszczalni ścieków Sekretarz 
stwierdził, Ŝe opracowanie dokumentacji jest na ukończeniu. Po jej złoŜeniu 
przez wykonawcę będzie moŜna wystąpić z wnioskiem o pozwolenie na budowę 
do Wojewody. Sekretarz dodał, Ŝe inwestycja ta nie jest bez szans. Te gminy 
które będą miały kompletne dokumentacje dostaną środki. 
PowyŜszą wypowiedź uzupełniła Pani Anna Miernik  wyjaśniając, Ŝe  
w momencie rozpoczęcia przebudowy ośrodka zdrowia nie było naboru 
wniosków do PFRON-u i obecnie równieŜ nie ma. Biorąc pod uwagę listę 
indykatywną z programu operacyjnego - infrastruktura i środowisko mogą 
skorzystać gminy powyŜej 15 tys. mieszkańców stąd nasza gmina nie mogła się 
znaleźć na tej liście. 
Pani ElŜbieta Karpińska zapytała, czy mamy opracowaną juŜ dokumentację  
na budowę oczyszczalni i kanalizacji ściekowej i czy będzie budowany 
wodociąg w Zbrojowie. Niejednokrotnie radna apelowała o pozyskanie środków 
z PFRON-u na przebudowę ośrodka zdrowia ale o nie nikt nie wystąpił. 
Pani Anna Miernik  wyjaśniła, Ŝe składając wniosek o dofinansowanie naleŜy 
mieć opracowaną dokumentację a gmina nie miała takowej na przebudowę 
ośrodka zdrowia w czasie kiedy moŜna było składać wnioski do PFRON-u.  
Pan Jarosław Bednarz zapytał o sprzedaŜ działek gminnych w Nowym 
OdrowąŜku, kiedy odbędą się przetargi poniewaŜ są zainteresowane osoby ich 
kupnem. Radny odniósł się równieŜ do sprawy pozyskania środków 
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zewnętrznych, na które to zadanie miał być w Urzędzie zatrudniony pracownik  
a w rezultacie nowy pracownik zajmuje się gospodarką odpadami. 
Pan Mieczysław Bąk uwaŜa, Ŝe radni i społeczeństwo powinni być 
informowani o działaniach podejmowanych na rzecz pozyskania środków na 
inwestycje gminne, zasadach gospodarowania majątkiem gminy. Umowa na 
dzierŜawę budynku po byłej szkole w Ubyszowie zawarta została na 10 lat ale   
z moŜliwością jej przedłuŜenia na kolejne 10 lat. Są to fakty a nie kłamstwa. 
Przytaczając przykłady pozyskania środków na budowę ośrodków zdrowia 
radny mówił o faktach potwierdzonych stosownymi uchwałami Zarządu 
Województwa Świętokrzyskiego. Tak samo sprawa ma się z budową 
kanalizacji. W latach 2007-2008 miał być zrealizowany I etap budowy  
a w latach 2007-2013 II etap a okazuje się Ŝe jeszcze nie ma dokumentacji. 
Radny poruszył takŜe sprawę likwidacji Liceum w BliŜynie za którego 
utrzymaniem w poprzedniej kadencji była ogromna awantura a obecnie nawet 
nie wystosowano petycji w tej sprawie do Starostwa. Zebrano ponad 600 
podpisów mieszkańców popierających przejęcie Liceum Ogólnokształcące  
w BliŜynie przez gminę od starostwa. Ludzie którzy organizowali tą awanturę 
wcale nie mieli zamiaru organizowania i utrzymania działalności liceum  
w BliŜynie. Głównie chciano zdyskredytować działalność Rady Gminy na 
początku poprzedniej kadencji oraz jego osoby jako Przewodniczącego Rady. 
Mimo wielu ataków na Radę Gminy w poprzedniej kadencji radny stwierdził, Ŝe 
gmina została zostawiona w 2006 roku z dodatnim wynikiem finansowym. 
Pani Anna LeŜańska przypomniała, Ŝe to Rada a nie Wójt zdecydowała  
o zaciągnięciu kredytu na przebudowę ośrodka zdrowia. Przewodnicząca 
popiera budowę chodników w szczególności przy drodze krajowej i chciałaby 
aby w tej kadencji chodnik w Bugaju został wykonany. JeŜeli chodzi natomiast 
o sprawę Liceum to Wójt na poprzedniej sesji złoŜył petycję do Radnego 
Powiatowego Zenona Nowakowskiego o utrzymanie Liceum, choć tak 
naprawdę to istnieje ono tylko na papierku. 
Pan Tomasz Kieres odniósł się do budowy dróg powiatowych wyjaśniając, Ŝe 
droga w Kucębowie moŜe zostać wykonana około półrocza kiedy będą znane 
oszczędności po wykonanych remontach cząstkowych.  Droga w Nowkach 
znajduje się w budŜecie i będzie wykonana natomiast nie ma w roku bieŜącym 
drogi w Jastrzębi. Biorąc pod uwagę ustawienie znaku pierwszeństwa przejazdu 
w kierunku Jastrzębi przy zjeździe z ul. Zafabrycznej został wykonany pomiar 
ruchu i jego natęŜenie jest większe na ul.Zafabrycznej.  
Pani Anna LeŜańska apelowała do przedstawicieli Powiatu o wykonanie drogi 
w Jastrzębi oraz dróg na Zagórzu. 
Pan Artur Berus odniósł się do podziału środków unijnych na drogi  
w wysokości 4.600tys. zł stwierdzając, Ŝe na dzień dzisiejszy nie jest znany ich 
podział. Zapewnił, Ŝe zrobi wszystko by gmina BliŜyn otrzymała środki. Dodał, 
Ŝe faktycznie w ramach programu infrastruktura i środowisko na liście 
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indykatywnej gmina BliŜyn nie mogła się znaleźć poniewaŜ dotyczy on gmin 
powyŜej 15tys. mieszkańców. 
Pan Jacek Krzepkowski uwaŜa, Ŝe jeŜeli radni mają wiedzę na temat 
programów z których moŜna pozyskać środki zewnętrzne to wskazanym byłoby 
zorganizowanie wspólnego spotkania z pracownikami Urzędu i wypracowanie 
konkretnych wniosków a nie tylko wytykanie braku działań w tym kierunku. 
Pan Mariusz Walachnia – Sekretarz Gminy wyjaśnił, Ŝe po wybudowaniu 
wodociągu i oświetlenia w Nowym OdrowąŜku odbędzie się przetarg na 
sprzedaŜ działek. JeŜeli chodzi o budowę wodociągu w Zbrojowie to inwestycja 
ta jest na etapie projektowania. 
Pan Mieczysław Bąk stwierdził, Ŝe popiera przebudowę ośrodka zdrowia  
i podnosił rękę za zaciągnięciem kredytu na tą inwestycję ale podał przykład 
kilku gmin które uzyskały dofinansowania na tego typu zadania. Biorąc pod 
uwagę budowę kolejnych inwestycji i prognozę długu do 2010 roku  
w wysokości około 70% naleŜy bezwzględnie starać się o środki bo gmina sama 
tego nie podźwignie. Z przykrością stwierdził, Ŝe swoją wypowiedzią nie udało 
mu się przekonać radnego Krzepkowskiego ale jej sensem było usilne staranie 
się o duŜe pieniądze bez których gmina nie jest w stanie zrealizować powaŜnych 
inwestycji. Mimo tej uwagi radny Bąk jest przekonany, Ŝe sens jego 
wypowiedzi został zrozumiany przez pozostałych radnych co wynika z dyskusji. 
Kończąc powyŜszą dyskusję Pani Anna LeŜańska przypomniała, Ŝe gdyby 
radni w 2003 roku nie bali się podjąć ryzyka budowy kanalizacji to inwestycja 
byłaby juŜ daleko zaawansowana. Dodała, Ŝe gmina do tej pory zaciągnęła tylko 
jeden kredyt i nikt nie pozwoli by zadłuŜenie przekroczyło kwotę która by 
zagraŜała funkcjonowaniu gminy. 
Ad. 6 
W związku z przedstawieniem informacji o stanie bezpieczeństwa, 
przestępczości, ładu i porządku publicznego na ternie gminy za 2007 rok przez 
Pana Dariusza Dudę – Powiatowego Komendanta Policji w punkcie  
4 porządku obrad Pan Sławomir Buczek – Kierownik Posterunku Policji  
w BliŜynie stwierdził, Ŝe odpowie na ewentualne zapytania. 
Stanowisko Komisji Spraw Społecznych i Socjalnych przedstawiła Pani Halina 
Fidor – Przewodnicząca Komisji. Komisja analizując stan bezpieczeństwa, 
przestępczości, ładu i porządku publicznego na terenie gminy BliŜyn zwróciła 
uwagę na chuligańskie wybryki  na przystankach autobusowych. W związku  
z tym zawnioskowała o częstsze kontrole patroli policyjnych w tych miejscach. 
Problemem są takŜe funkcjonujące nielegalne punkty sprzedaŜy alkoholu  
w sołectwach tzw. meliny. Komisja prosi o podjęcie działań zmierzających do 
ich likwidacji. Ponadto niepokojącym zjawiskiem jest niszczenie dróg na terenie 
naszej gminy przez samochody cięŜarowe dlatego naleŜy wzmóc kontrole 
przejeŜdŜających samochodów po drogach z ograniczonym tonaŜem. Komisja 
poruszyła równieŜ sprawę obsady kadrowej miejscowego Posterunku. Według 
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wyjaśnień Kierownika kadra powinna liczyć 9 a nie jak na dzień dzisiejszy  
7 osób w związku z czym naleŜy dąŜyć do jej zwiększenia. 
Poza powyŜszymi uwagami Komisja nie wniosła zastrzeŜeń do informacji  
o stanie bezpieczeństwa, ładu i porządku publicznego na terenie gminy  
i pozytywnie ją zaopiniowała. 
Dyskusja 
Pani Anna LeŜańska zapytała o obsadę kadrową, czy jest w pełni 
wystarczająca. Poprosiła o informację na temat zakupu samochodu dla komendy 
powiatowej a takŜe apelowała o kontrole na drogach niszczonych przez cięŜki 
sprzęt wywoŜący drzewo z lasu. 
Pan Sławomir Buczek wyjaśnił, Ŝe obsada jest jeszcze zbyt mała by zapewnić 
jak największą ilość dyŜurów policjantów. Odnosząc się do zakupu samochodu 
dla komendy powiatowej są zadeklarowane środki równieŜ z gminy BliŜyn na 
ten cel. W sprawie niszczenia dróg przez cięŜkie samochody policjanci zostaną 
uczuleni i będą odbywać się częstsze kontrole samochodów. 
Pani Halina Fidor nawiązała do spotkania z dzielnicowym na którym były 
omawiane sprawy kontroli samochodów wywoŜących drewno z lasu. Według 
informacji przekazanej przez dzielnicowego najlepiej byłoby podać dane 
świadka zdarzenia oraz numery rejestracyjne pojazdu. Przy takim postawieniu 
sprawy osoby wycofują się ze zgłoszenia zdarzenia. 
Pan Jacek Krzepkowski  uwaŜa, Ŝe naleŜy wspólnie z policją powiatową 
podjąć działania i wyjechać w teren by eliminować wybryki chuligańskie 
szczególnie na przystankach autobusowych czy teŜ rozwiązać sprawę niszczenia 
dróg przez cięŜkie samochody. 
Pan Sylwester Janus poruszył dwie sprawy: pierwsza to dokonanie objazdu 
dróg w celu oceny bezpieczeństwa pod kątem wyrw i dziur w asfalcie natomiast 
druga to przeprowadzenie kontroli pod kątem wywozu odpadów komunalnych.  
Pan Sławomir Buczek wyjaśnił, Ŝe w miesiącu marcu rozpocznie się cykl 
kontroli przeprowadzonych przez policję i pracowników Urzędu pod kątem 
sprawdzenia zawarcia umów, posiadania kwitów.  Ponadto Kierownik dodał, Ŝe 
są przepisy które wymagają od policji uzyskania danych osobowych ale na siłę 
nie poszukuje się świadków zdarzenia. 
Podsumowanie powyŜszej dyskusji było jednogłośne /15 głosów za/ przyjęcie 
informacji o stanie bezpieczeństwa, przestępczości, ładu i porządku publicznego 
na terenie gminy za 2007 rok. 
Ad. 7 
Informację o działalności straŜy poŜarnej za 2007 rok przedstawił Pan Zdzisław 
Kuźdub – inspektor ds. p.poŜ. w Urzędzie Gminy /informacja w załączeniu/.  
Stanowisko Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych i Socjalnych 
przedstawiła Pani Halina Fidor – Przewodnicząca Komisji. Komisja przyjęła 
informację o działalności straŜy poŜarnych za 2007 rok i pozytywnie oceniła 
realizację zadań ochrony przeciwpoŜarowej. Cieszy fakt funkcjonowania 
świetlic środowiskowych w straŜnicach OSP i duŜe zainteresowanie młodzieŜy 
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zajęciami tam prowadzonymi. RównieŜ na pochwałę zasługują osiągnięcia 
druŜyn poŜarniczych w zawodach straŜackich. Komisja widzi jedynie potrzebę 
uaktywnienia działalności jednostek OSP Wołów i Nowki a za przykład moŜe 
posłuŜyć OSP Mroczków, która z podupadłej jednostki pręŜnie się 
reaktywowała. 
Dyskusja 
Odnosząc się  do stanowiska Komisji w zakresie uaktywnienia działalności 
jednostek OSP Pan Zdzisław Kuźdub wyjaśnił, Ŝe w OSP Nowki na  
23 męŜczyzn zamieszkałych 21 jest członkami straŜy natomiast odnośnie OSP 
Wołów Pani ElŜbieta Karpińska  wyjaśniła, Ŝe większość osób działających  
w straŜy wyjechała za granicę. 
Pan Sylwester Janus odniósł się do zakupu nowego samochodu stwierdzając, 
Ŝe będzie to samochód niewykorzystany. Radny uwaŜa, ze naleŜy poprawić 
jakość samochodów będących w dyspozycji straŜy, które są „wiekowe” ale nie 
przejechały duŜej ilości kilometrów. 
Pan Zdzisław Kuźdub uwaŜa, Ŝe faktycznie samochody są stare ale 
niezjeŜdŜone jednakŜe tak zacna gmina która ma pręŜnie działające jednostki  
w tym dwie w systemie krajowym powinna mieć nowy samochód. 
Pan Jarosław Bednarz  poprosił o informację w zakresie przeprowadzanego 
remontu w straŜnicy w BliŜynie. 
Pan Zdzisław Kuźdub wyjaśnił, Ŝe remont w straŜnicy w BliŜynie ma zostać 
zakończony do końca kwietnia. Środki na remont pozyskane są z trzech źródeł: 
z budŜetu województwa, budŜetu gminy i środki własne OSP w BliŜynie. 
Ponadto na remonty straŜnic  w roku 2008 przewidziana jest kwota 25tys. zł. 
Pan Mieczysław Bąk podziękował Panu Kuźdubowi za wkład pracy, 
zaangaŜowanie na rzecz ochrony przeciwpoŜarowej Ŝycząc dalszych sukcesów. 
Na wielkie uznanie zasługują osiągnięcia w zawodach straŜackich, w konkursie 
wiedzy poŜarniczej. Jednostki OSP pręŜnie działają, cztery spośród nich mają 
samochody bojowe, dwie są w systemie krajowym. 
Podsumowaniem powyŜszej dyskusji było jednogłośne /15 głosów za/ przyjęcie 
informacji o działalności straŜy poŜarnej za 2007 rok. 
Ad. 8 
Informację o działalności Gminnego Ośrodka Kultury w BliŜynie za 2007 rok 
przedstawiła Pani Katarzyna Skarus – Dyrektor GOK /informacja  
w załączeniu/. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych i Socjalnych 
przedstawiła Pani Halina Fidor – Przewodnicząca Komisji. Komisja 
pozytywnie oceniła i pochwaliła działalność Gminnego Ośrodka Kultury  
w BliŜynie za rok 2007. Komisja widzi potrzebę wykonania remontu na parterze 
budynku polegającego na wygospodarowaniu pomieszczenia na szatnię  
i dokonanie remontu toalety. 
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Dyskusja 
Odnosząc się do remontu w budynku Zameczku Pani Katarzyna Skarus 
stwierdziła, Ŝe wyszukuje programy z których mógłby Gminny Ośrodek Kultury 
skorzystać. JednakŜe remont opiewa na kwotę 25tys.zł a wnioski moŜna złoŜyć 
na 200tys.zł. 
Pan Sylwester Janus poprosił o wyjaśnienie sprawy ryczałtu za uŜywanie 
samochodu, komu został przyznany i wypłacony. Ponadto radny zapytał  
o cennik za wynajem sali, sprzętu, czy był uaktualniany. Poruszył takŜe sprawę 
doposaŜenia kuchni w sprzęt gastronomiczny. Prosił równieŜ o wyjaśnienie, czy 
prawdą jest Ŝe przecieka dach. 
Pani Katarzyna Skarus wyjaśniła, Ŝe zgłosiła do Urzędu Gminy sprawę 
przeciekania dachu celem usunięcia usterek. Ryczałt za uŜywanie samochodu 
prywatnego do celów słuŜbowych został przyznany poprzedniemu dyrektorowi 
a obecnie pobiera go równieŜ Pani Dyrektor. Brak środków na ten cel  
w budŜecie był spowodowany tym, Ŝe Pan Adam Młodawski wystąpił  
o przyznanie ryczałtu 1 marca 2007r. czyli po uchwaleniu budŜetu. Biorąc pod 
uwagę cennik to na dzień dzisiejszy obowiązuje dotychczas obowiązujący  
a nowy jest w opracowaniu. Dodała, Ŝe zakupi wyposaŜenie do kuchni w postaci 
sprzętu gastronomicznego dla 50 osób. 
Pan Jarosław Bednarz zapytał kto zapłaci za wyremontowanie pomieszczenia  
uszkodzonego wskutek cieknącego dachu. Ponadto radny apelował  
o uruchomienie zajęć w szkołach bądź innych placówkach w terenie np. szachy, 
tenis stołowy, itp. 
Pani Katarzyna Skarus wyjaśniła, Ŝe organizowanie zajęć w terenie wiąŜe się 
z kosztami jednakŜe pracownicy GOK chętnie pomogą szkołom  
w organizowaniu imprez czy zajęć pozaszkolnych. Pani Dyrektor wyjaśniła, Ŝe 
malowanie zalanego pomieszczenia odbyło się we własnym zakresie bez  
zaangaŜowania środków finansowych. 
Pan Jarosław Bednarz wyjaśnił, Ŝe intencją jego wypowiedzi było zwrócenie 
uwagi na to, aby wykonawca naleŜycie wykonywał zlecone mu prace. 
Pan Mieczysław Bąk nawiązał do organizowanych zawodów sportowych aby 
je rozgraniczyć na zawodowe i amatorskie. W ostatnich zawodach startowali 
zawodowcy i amatorzy dlatego zawody takie nie miały sensu. 
Pani Katarzyna Skarus wyjaśniła, Ŝe w ramach zagospodarowania czasu 
wolnego dla młodzieŜy w okresie ferii zorganizowano zawody w których mogły 
startować wszystkie druŜyny na zasadach rekreacyjnych. Chcąc to 
wyeliminować kaŜdy turniej powinien być obwarowany stosownym 
regulaminem. 
Podsumowaniem powyŜszej dyskusji było jednogłośne  /15 głosów za/ przyjęcie 
informacji o działalności Gminnego Ośrodka Kultury w BliŜynie za 2007 rok. 
Ad. 9 a/ 
Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie wprowadzenia zmian  
w uchwale Nr XI/70/2007 Rady Gminy w BliŜynie z dnia 19 grudnia 2007 roku 
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w sprawie uchwalenia budŜetu Gminy BliŜyn na 2008 rok odczytała Pani Alina 
Ołownia – Skarbnik Gminy. 
Stanowisko Komisji BudŜetowo-Finansowej, Rozwoju Gospodarczego  
i Gospodarki Gminy przedstawiła Pani Ewa Łukomska – Przewodnicząca 
Komisji. Komisja wniosła o poprawienie w § 1 w punkcie 1 w zapisie:  
„z przeznaczeniem na zadania oświatowe 71.100zł” kwoty „71.100zł” na 
„71.700zł” /5 głosów za/.Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
łącznie z powyŜszą poprawką . 
Przewodnicząca Rady poinformowała, Ŝe pozostałe Komisje Rady 
zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały a następnie przystąpiła do 
przegłosowania poprawki. 
Za poprawieniem w § 1 w punkcie 1 w zapisie „z przeznaczeniem na zadania 
oświatowe 71.100zł” kwoty „71.100zł” na „71.700zł” opowiedzieli się wszyscy 
radni /15 głosów za/. 
Takim samym wynikiem głosowania /15 głosów za/ radni podjęli uchwałę  
Nr XIII/80/2008 w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale Nr XI/70/2007 
Rady Gminy w BliŜynie z dnia 19 grudnia 2007 roku w sprawie uchwalenia 
budŜetu Gminy BliŜyn na 2008 rok łącznie z przyjętą powyŜej poprawką. 
b/ 
Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie wprowadzenia zmian  
w budŜecie gminy na rok 2008 odczytała Pani Alina Ołownia – Skarbnik 
Gminy. 
Stanowisko Komisji BudŜetowo-Finansowej, Rozwoju Gospodarczego  
i Gospodarki Gminy o przedstawiła Pani Ewa Łukomska – Przewodnicząca 
Komisji. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, Ŝe pozostałe Komisje Rady 
zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały. 
Przy 14 głosach za i 1 wstrzymującym się radni podjęli uchwałę  
Nr XIII/81/2008 w sprawie wprowadzenia zmian w budŜecie gminy na rok 
2008. 
c/ 
Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie dokonania zamiany gruntów 
odczytał Pan Mariusz Walachnia – Sekretarz Gminy. 
Stanowisko Komisji ds. Infrastruktury Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska przedstawił Pan Tomasz Pela – Przewodniczący Komisji. Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – 3 głosy za, 2 głosy przeciwko. 
Radni Ryszard Olejarz i Jarosław Bednarz uwaŜają, Ŝe atrakcyjną i duŜą 
powierzchniowo działkę gmina proponuje zamienić na kilka małych, mniej 
atrakcyjnych działek. 
Stanowisko Komisji BudŜetowo-Finansowej, Rozwoju Gospodarczego  
i Gospodarki Gminy przedstawiła Pani Ewa Łukomska – Przewodnicząca 
Komisji. Komisja dyskutowała  nad zbyt ogólnikowym uzasadnieniem do 
projektu uchwały nie zawierającym danych o wysokości wyceny działek czy teŜ 
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pokrycia kosztów róŜnicy wartości zamienianych gruntów. Pan Andrzej 
Pietrzyk przedstawił wycenę działek niemniej jednak Komisja wnosi  
o rozszerzenie uzasadnienia o podanie wysokości wyceny poszczególnych 
działek oraz wyjaśnienie kto pokrywa róŜnicę ich wartości. Komisja prosi aby  
w przyszłości projekty uchwał zawierały takie dane. Wniosek został 
jednogłośnie przyjęty /5 głosów za/. W związku z tym, Ŝe wycenę 
opracowywała osoba zainteresowana zamianą gruntów Pan Mieczysław Bąk 
uwaŜa, Ŝe wycena powinna być zlecona przez gminę a nabywca powinien być 
obciąŜony kosztami jej opracowania. 
Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie  łącznie z wnioskiem 
powyŜej przyjętym /4 głosy za, 1 przeciwko/. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, Ŝe pozostałe Komisje Rady 
zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały. 
Dyskusja 
Pan Ryszard Olejarz nawiązał do uzasadnienia do treści uchwały stwierdzając, 
Ŝe nie podano w nim róŜnicy w areale gruntów zamienianych, kto pokryje 
róŜnice wartości gruntów. Nie była równieŜ podana wysokość wyceny 
poszczególnych działek. Wyceny tej nie było na posiedzeniu Komisji 
Infrastruktury natomiast znalazła się na Komisji BudŜetowej. Radny 
wypowiadając się Ŝe gmina pozbywa się atrakcyjnej działki nie wiedział Ŝe Pani 
Janyst zakupiła trzy działki które gmina zamieni z zamiarem pozyskania działki 
na której znajdowała się składnica drewna. Wszystkie informacje powinny 
znaleźć się w uzasadnieniu do projektu uchwały. 
Pani Anna LeŜańska uwaŜa, Ŝe po to są komisje rady by radni uzyskali 
szczegółowe informacje. 
Pani Aleksandra Milanowska zapytała kto płacił za wykonany operat 
szacunkowy i ile on kosztował. 
Pan Mieczysław Bąk stwierdził, Ŝe nie jest przeciwko zamianie gruntów ale 
czynności te naleŜy przygotowywać ze szczególną starannością i na zdrowych 
warunkach. Projekt uchwały powinien zawierać równieŜ skutki finansowe. 
Radny uwaŜa, ze wycenę powinien opracować Urząd a nie Pani Janyst. 
Zawodowo zajmuje się takimi sprawami i  nie podwaŜa wyceny ale wie, Ŝe 
powinna ją wykonać gmina. Ponadto zamieniając działki nabyte od Pani Janyst 
za rampę nadleśnictwo będzie Ŝądało większej stawki. Radny uwaŜa, Ŝe sprawa 
wyceny i zamiany gruntów była owiana procesem tajemniczości, co jest bardzo 
dziwne. 
Pani Halina Fidor wyjaśniła, Ŝe Pani Janyst dopłaci róŜnicę wartości działek. 
Głos w powyŜszej sprawie zabrała Pani Jolanta Węglarska-Janyst 
wyjaśniając, Ŝe w 2002 roku kupiła wraz z męŜem część działki od Starostwa 
Powiatowego w SkarŜysku-Kam. a resztę wydzierŜawiła z zapewnieniem, Ŝe  
w 2010 roku będzie miała moŜliwość zakupu działki z zachowaniem prawa 
pierwokupu. JednakŜe w roku ubiegłym w Starostwie poinformowano ją, Ŝe 
działka ta została przekazana do gminy i stanowi jej własność. Otrzymując 
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informację o moŜliwości zamiany działek nabyła działki, którymi byłoby 
zainteresowane nadleśnictwo. Jako laik nie zna się na wycenie, zleciła ją 
rzeczoznawcy, który ma do tego uprawnienia i podpisuje się pod dokumentem. 
Koszty opracowania wyceny pokryła sama. Dodała, Ŝe działka którą w ramach 
zamiany by uzyskała jest działką typowo rolniczą znajdującą się za działką którą 
wcześniej nabyła. UŜytkowała tą działkę przez kilka lat z myślą Ŝe będzie 
stanowić ona jej własność. 
Pani Aleksandra Milanowska uwaŜa, Ŝe cena działki którą ma nabyć Pani 
Janyst w ramach zamiany jest bardzo niska.  
Pan Mieczysław Bąk dodał, Ŝe nie jest przeciwnikiem Pani Janyst ale 
pominięto pewną procedurę przy opracowywaniu projektu uchwały. 
Pan Ryszard Olejarz równieŜ stwierdził, Ŝeby Pani Janyst nie odebrała jego 
wypowiedzi jako uwagi do jej osoby czy teŜ zamiany ale projekt uchwały 
powinien zostać przygotowany z wyczerpującym wyjaśnieniem o co ma 
pretensje do Urzędu nazywając projekt uchwały „dnem”. 
Pani Anna LeŜańska wyraziła zadowolenie z faktu, Ŝe są osoby chętne które 
inwestują w gminie, chcą załoŜyć gospodarstwo agroturystyczne. NaleŜy takim 
ludziom pomóc bo przykładem niszczenia majątku są zabytki gminy, które 
kiedyś nie zostały przejęte przez gminę w celu ich właściwego 
zagospodarowania.  
Pan Mariusz Walachnia wyjaśnił, Ŝe wyraŜając zgodę na zamianę gruntów  
w Ŝaden sposób interes gminy nie jest zagroŜony. Dwa Lata temu taka sytuacja 
miała miejsce przy zamianie gruntów pod parking w BliŜynie i róŜnica między 
wyceną gruntów leśnych a gruntami w centrum BliŜyna była podobna. 
W związku z wnioskiem Komisji BudŜetowo-Finansowej o rozszerzenie 
uzasadnienia uchwały o podanie wysokości wyceny poszczególnych działek 
oraz wyjaśnienie kto pokrywa róŜnicę ich wartości Przewodnicząca Rady 
poddała pod głosowanie przygotowaną przez Urząd treść tj.: „Zgodnie  
z wykonanym operatem szacunkowym z wyceny nieruchomości, wartość działki 
stanowiącej własność Gminy BliŜyn połoŜonej w obrębie wsi Kucębów 
oznaczonej w katastrze ewidencji gruntów nr 556/2 określona została na kwotę 
24.660,00zł, a wartość działek stanowiących własność Pani Jolanty Węglarskiej-
Janyst i jej męŜa Pana Zbigniewa Kazimierza Janyst połoŜonych w obrębie wsi: 
Kopcie działka nr 151 – 7.570,00zł, Wojtyniów działki nr 1436 – 7.130,00zł, 
Wojtyniów działka nr 1493 -5.920,00zł. Ze względu na fakt, Ŝe wartość działki 
stanowiącej własność Gminy jest wyŜsza od wartości działek oferowanych jako 
zamiennik, dopłatę w wysokości 4.040,00zł na rzecz Gminy BliŜyn dokonają 
młŜ. Janyst.” 
Za rozszerzeniem uzasadnienia do projektu uchwały o powyŜszą treść 
opowiedziało się 12 radnych, 3 wstrzymało się od głosu. 
Takim samym wynikiem głosowania /12 głosów za, 3 wstrz. się/ radni podjęli 
uchwałę Nr XIII/82/2008 w sprawie dokonania zamiany gruntów łącznie  
z przyjętym powyŜej rozszerzeniem uzasadnienia. 
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d/ 
Kolejny projekt uchwały wraz z uzasadnieniem a dotyczący nabycia 
nieruchomości na rzecz Gminy odczytał Pan Mariusz Walachnia – Sekretarz 
Gminy. 
Stanowisko Komisji ds. Infrastruktury Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska przedstawił Pan Tomasz Pela - Przewodniczący Komisji. Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały /3 głosy za, 2 przeciwko/. Radni 
Ryszard Olejarz i Jarosław Bednarz uwaŜają, Ŝe zaproponowana cena nabycia 
działek jest zbyt wysoka. 
Stanowisko Komisji Rewizyjnej przedstawił Pan Jacek Krzepkowski – 
Przewodniczący Komisji. Komisja wniosła aby w uzasadnieniu do projektu 
uchwały w ostatnim zdaniu słowo „odszkodowanie” zastąpić zwrotem „cena 
nabycia”. Swój wniosek Komisja uzasadniła tym, Ŝe naleŜy ujednolicić 
nazewnictwo zawarte w projekcie uchwały i w uzasadnieniu. JeŜeli ustala się 
cenę nabycia w projekcie uchwały to taki sam zapis naleŜy zawrzeć  
w uzasadnieniu, by nie wystąpiły wątpliwości co do podwójnej płatności: raz za 
nabycie działek a drugi w formie odszkodowania.    
Wniosek został jednogłośnie przyjęty przez Komisję /5 głosów za/. 
Takim samym wynikiem głosowania Komisja przyjęła projekt uchwały łącznie 
z powyŜej przyjętą poprawką do uzasadnienia uchwały. 
Pani Anna LeŜańska poinformowała, Ŝe pozostałe Komisje pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały. 
Dyskusja 
Pani Aleksandra Milanowska poprosiła o opinię radcy prawnego w zakresie 
zgłoszonego wniosku przez Komisję Rewizyjną. 
W związku z wcześniejszym opuszczeniem obrad sesji przez radcę prawnego 
odpowiedzi udzielił Sekretarz Gminy wyjaśniając, Ŝe obydwie formy są 
prawidłowe dlatego nie ma przeszkód by przychylić się do wniosku Komisji 
Rewizyjnej. 
Pan Mieczysław Bąk stwierdził, Ŝe w projekcie budowy zbiornika powinien 
być zaznaczony pas zalewowy, którego grunty jego zdaniem całościowo 
naleŜałoby wykupić. JednakŜe wyjaśniono na posiedzeniu Komisji, Ŝe  
z właścicielami działek są spisane umowy w wyniku których tylko grunty zalane 
zostaną odkupione. Radny nie jest przekonany do słuszności wykupu 
pojedynczych działek bo wskazywałoby to Ŝe w jednym miejscu grunty zostaną 
zalane a w drugim nie. ZastrzeŜenia równieŜ budzi wysoka stawka za nabywane 
grunty o których mowa w projekcie uchwały. Jako radny wykazuje dbałość  
o środki finansowe gminy dlatego mówi o pewnych faktach. UwaŜa, Ŝe nie jest 
to pierwszy i ostatni wykup gruntów pod odbudowę zbiornika. 
Pani Anna Miernik  wyjaśniła, Ŝe od bardzo duŜej ilości osób uzyskano zgody 
na prowadzenie inwestycji. Tylko jedna osoba się nie zgodziła i naleŜało 
inwestycję przeprojektować w obrębie jej działki. Działki które planuje się 
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nabyć są niezbędne by móc wykonać promenadę i dojazd do zbiornika dlatego 
je się nabywa na warunkach które postawili właściciele działek.  
Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wniosek Komisji Rewizyjnej. 
Za zastąpieniem w uzasadnieniu do projektu uchwały w ostatnim zdaniu słowa 
„odszkodowanie” zwrotem „cena nabycia” opowiedziało się 12 radnych,  
3 wstrzymało się od głosu. 
Przy 10 głosach za i 5 wstrzymujących się radni podjęli uchwałę  
Nr XIII/83/2008 w sprawie nabycia nieruchomości na rzecz Gminy łącznie  
z przyjętą powyŜej zmianą do uzasadnienia. 
e/ 
Projekt uchwały w sprawie ustalenia zasad korzystania ze stołówek 
zorganizowanych w szkołach na terenie Gminy BliŜyn odczytał Pan Mariusz 
Walachnia – Sekretarz Gminy. Odczytał równieŜ uzasadnienie do projektu 
uchwały dostarczone radnym przed sesją i prosił o jego przyjęcie. 
Radni jednogłośnie /15 głosów za/ wyrazili zgodę na odstąpienie od odczytania 
treści regulaminu korzystania ze stołówek zorganizowanych w szkołach na 
terenie gminy BliŜyn stanowiącym załącznik do uchwały. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych i Socjalnych 
przedstawiła Pani Halina Fidor – Przewodnicząca Komisji. Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, Ŝe pozostałe Komisje pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały. 
W związku z brakiem uzasadnienia do projektu uchwały i jego wniesieniem na 
dzisiejszej sesji Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie przedstawioną 
treść uzasadnienia.  
Za przyjęciem uzasadnienia do projektu uchwały opowiedzieli się wszyscy radni 
/15 głosów za/. 
Radni jednogłośnie /15 głosów za/ podjęli uchwałę Nr XIII/84/2008 w sprawie 
ustalenia zasad korzystania ze stołówek zorganizowanych w szkołach na 
terenie Gminy BliŜyn łącznie z przyjętym powyŜej uzasadnieniem. 
f/ 
Ostatni projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie wprowadzenia 
regulaminu określającego wysokość dodatków i innych składników 
wynagrodzenia oraz szczegółowe warunki ich przyznawania dla nauczycieli 
zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę BliŜyn w roku 2008 
odczytał Pan Mariusz Walachnia – Sekretarz Gminy. 
Radni jednogłośnie /15 głosów za/ wyrazili zgodę na odstąpienie od odczytania 
treści regulaminu określającego wysokość dodatków i innych składników 
wynagrodzenia oraz szczegółowych warunków ich przyznawania dla 
nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę BliŜyn w 
roku 2008. 
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Stanowisko Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych i Socjalnych 
przedstawiła Pani Halina Fidor - Przewodnicząca Komisji. Do przedłoŜonego 
regulaminu Pan Jerzy Rams zgłosił następujące wnioski: 
1/ w § 4 w ust.3 pkt 1 lit.c/ na końcu zdania dopisać zapis „ z uwzględnieniem 
    bazy dydaktycznej szkoły” – 1 głos za, 4 wstrz. się – wniosek został przyjęty. 
    Wniosek ten ma na uwadze nie tylko dbałość o zewnętrzny wizerunek 
    nieruchomości ale przede wszystkim wyposaŜenie pracowni szkolnych  
    w pomoce dydaktyczne oraz dbałość o bazę sportową szkoły. 
2/ w § 4 w ust.3 w punkcie 2 skreślić lit.b/ i c/ - 1 głos za, 2 przeciwko, 2 wstrz. 
    się – wniosek nie przeszedł. 
    Wniosek ten radny uzasadnił tym, Ŝe kryteria pokrywają się z kryteriami 
    obowiązującymi przy przyznawaniu dodatku funkcyjnego. 
3/ w § 30 zapis „posiada co najmniej dobrą ocenę” zastąpić zapisem „posiada 
    bardzo dobrą ocenę” – 1 głos za, 3 przeciwko, 1 wstrz. się – wniosek nie 
    został przyjęty. 
    Podniesienie kryterium oceny dobrej na bardzo dobrą nadałoby większą rangę 
    przyznawanej nagrodzie. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały łącznie z powyŜej przyjętą 
poprawką /3 głosy za, 2 wstrz. się/. 
W związku z brakiem chętnych do dyskusji Przewodnicząca Rady poddała pod 
głosowanie wniosek Komisji Oświaty. 
Za dopisaniem w § 4 w ust.3 w punkcie 1 lit.c/ regulaminu na końcu zdania 
zapisu „z uwzględnieniem bazy dydaktycznej szkoły” opowiedzieli się wszyscy 
radni /15 głosów za/. 
Przy 14 głosach za i 1 wstrzymującym się radni podjęli uchwałę  
Nr XIII/85/2008 w sprawie wprowadzenia regulaminu określającego 
wysokość dodatków i innych składników wynagrodzenia oraz szczegółowe 
warunki ich przyznawania dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach 
prowadzonych przez Gminę BliŜyn w roku 2008 łącznie z powyŜej przyjętą 
poprawką. 
Ad. 10 
Sprawozdania z działalności komisji za 2007 rok przedstawili przewodniczący 
poszczególnych Komisji: 
1. Pani Ewa Łukomska – Komisji BudŜetowo-Finansowej, Rozwoju 

Gospodarczego i Gospodarki Gminy, 
2. Pan Jacek Krzepkowski – Komisji Rewizyjnej, 
3. Pani Halina Fidor – Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych  

i Socjalnych, 
4. Pan Tomasz Pela – Komisji ds. Infrastruktury Komunalnej, Rolnictwa  

i Ochrony Środowiska. 
Radni jednogłośnie /15 głosów za/ przyjęli sprawozdania, które stanowią 
załączniki do protokołu. 
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Ad. 11 
Komunikaty i oświadczenia: 
Pani Aleksandra Milanowska zapytała, czy będzie kierowany artykuł od Rady 
do mediów w sprawie obrad sesji poniewaŜ chciałaby aby znalazł się apel 
mieszkańców o chodnik w Bugaju. 
Pani Anna LeŜańska wyjaśniła, Ŝe nie stosowano takich praktyk do tej pory. 
Pani Aleksandra Milanowska zapytała, czy traci waŜność dokumentacja na  
budowę chodnika w Bugaju. 
Pani Anna Miernik  wyjaśniła, Ŝe w 2005 roku  została opracowana 
dokumentacja ale nie występowano o uzyskanie pozwolenia na budowę. 
Obecnie takie zadanie odbywa się poprzez zgłoszenie i dokumentację się 
przedkłada właściwemu organowi. 
Pani Aleksandra Milanowska poprosiła o odpowiedź na zapytanie czy 
dokumentacja traci waŜność. 
Pani Anna LeŜańska zwróciła uwagę radnej, Ŝe kilkakrotnie zabiera głos w tej 
samej sprawie. 
Pani Anna Miernik  wyjaśniła, Ŝe dokumentacja nie traci waŜności. 
Pani Aleksandra Milanowska stwierdziła, Ŝe na sesjach powiatowych 
Przewodniczący nigdy nie przerywa wypowiedzi radnym i naleŜy brać przykład 
z takiego zachowania. 
Pani Anna LeŜańska wyjaśniła, ze statut gminy jasno precyzuje ile razy radny 
moŜe zabrać głos. 
Pan Jerzy Rams nawiązał do wypowiedzi radnych w punkcie gdzie zgłaszane 
są interpelacje. Uznał prowadzoną dyskusję za manipulowanie  
i wykorzystywanie do spektakularnych celów, co urąga powadze Rady.  
W związku z zapytaniem Pana Bąka o podanie o którego radnego wypowiedzi 
chodzi Pan Jerzy Rams wyjaśnił, Ŝe właśnie m.in. o jego. Stwierdził dalej, Ŝe 
radny Bąk podkreślił środki uzyskane od konserwatora zabytków a nie 
wspomniał o środkach które uzyskał od Wójta i poszedł drogą przetartą przez 
Towarzystwo Przyjaciół BliŜyna. Dodał, Ŝe społeczność bliŜyńska wniosła swój 
wkład w budowę kościółka kwestując przez 2 lata. Manipulowanie faktami  
i mówienie półprawd to trzeba się z tym urodzić albo być działaczem PIS-u. 
Pan Mieczysław Bąk wyjaśnił, Ŝe w wyborach uzyskał mandat radnego i nie 
zamierza z niego zrezygnować a jako radny ma prawo wypowiadać się  
o problemach gminy i nikt nie zabroni mu zabierać głosu. Nie neguje zasług 
Wójta Gminy czy Pani Anny Miernik oraz innych pracowników Gminy, którzy 
pomogli mu w realizacji remontu kościółka o czym niejednokrotnie dziękował 
na sesjach w imieniu księdza Proboszcza w Mroczkowie. Dziwi go fakt 
obraŜania się radnych z parafii Mroczków i to, Ŝe stali się obecnie jego wrogami 
pomimo tego, Ŝe nawet z jednym radnym kiedyś chodził do tej samej klasy  
w Mroczkowie. UwaŜa, Ŝe naleŜy wszystko robić aby tylko pozyskać środki na 
inwestycje gminne. Poinformował dalej, Ŝe do PIS-u naleŜy i nie przeszkadza 
mu to w działaniu dla wspólnego dobra gminy. 
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Pani Aleksandra Milanowska uwaŜa, Ŝe statut powinien przewidywać 
moŜliwość wypowiedzi radnym. To samo dotyczyć powinno sołtysów. Radna 
nawiązała do budowy chodnika w Bugaju, który powinien wejść do budŜetu  
w pierwszej kolejności poniewaŜ projekt był wykonany juŜ w 2005 roku 
natomiast z wprowadzeniem budowy chodnika w Gilowie nie czekano mimo 
braku kompletnych dokumentów. 
Pani Anna LeŜańska stwierdziła, Ŝe skoro dokumentacja na budowę chodnika 
w Bugaju była juŜ wykonana w 2005 roku to dlaczego nie został zrealizowany 
w poprzedniej kadencji. Przewodnicząca zapewniła, Ŝe jeŜeli gmina uzyska 
dofinansowanie na budowę chodnika w Gilowie to środki zostaną przekazane na 
chodnik w Bugaju i uwaŜa, Ŝe chodnik ten w bieŜącej kadencji będzie 
wykonany. Dodała, Ŝe jeden radny nie moŜe dostać wszystkiego a drugi nic. 
Ponadto wyraziła oburzenie do zachowania radnych, którzy wykorzystują 
nieobecność i chorobę Wójta do ataków w jego stronę. 
Pan Mieczysław Bąk uwaŜa, Ŝe materiały na komisjach otrzymuje się późno, 
niektóre informacje jak np. etatyzacja GOK są niepełne stąd pewne analizy 
przenosi się na rok następny. Jako radny z sołectwa Górki dostał tylko 3.500zł 
na wykonanie oświetlenia. Otrzymał równieŜ środki powodziowe i to tylko  
w części jeszcze dzięki poparciu radnego Peli o które zabiegał u Wojewody.  
Potwierdziła się jego wypowiedź Ŝe obecnie gmina nie uzyskała Ŝadnych 
dofinansowań ze środków unijnych i dopiero w maju b.r. będzie konkurs  
w którym gmina BliŜyn moŜe się ubiegać o ich uzyskanie, informował równieŜ 
o tym na komisjach Sekretarz Gminy. Zdaniem radnego jeŜeli gmina nie 
przejawia inicjatywy  do działań zmierzających do pozyskania środków to 
obowiązkiem radnych jest mobilizowanie władz gminy do działań by środki 
pozyskiwać bo tak dzieje się w innych gminach.  
Pan Tomasz Pela uwaŜa, Ŝe naleŜy nauczyć się demokracji. Nie powinno być 
dyskusji na temat który jest przegłosowany  większością głosów. 
Pani Anna LeŜańska stwierdziła, Ŝe Pan Bąk nie tylko ma przyznane środki na 
oświetlenie ale równieŜ na wodociągi. 
Pan Mieczysław Bąk wyjaśnił, Ŝe jest to juŜ trzeci budŜet z wodociągami, 
których faktycznie nie ma natomiast zapomina się o chodniku w Górkach. 
Pan Ryszard Olejarz apelował do Przewodniczącej Rady o dopilnowanie 
spraw związanych z funkcjonowaniem gminy podając za przykład 
przygotowany projekt uchwały w sprawie zamiany gruntów. Dopiero po 
złoŜeniu wniosku na komisji o zdjęcie z porządku obrad sesji projektu uchwały 
znalazła się wycena gruntów natomiast na Komisji Infrastruktury jeszcze jej nie 
było.Takie rzeczy nie powinny mieć miejsca. 
Pani Anna LeŜańska uwaŜa, Ŝe wiele informacji którymi radny jest 
zainteresowany moŜna uzyskać na dyŜurach. 
Pani Jolanta Sochacka zapytała, czy Rada rozpatrując regulamin 
wynagradzania nauczycieli przyjęła wniosek o uzyskaniu oceny bardzo dobrej 
przy otrzymaniu nagrody. Dodała, Ŝe byłoby to niezgodne z obowiązującą skalą 
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ocen, w której nie ma oceny bardzo dobrej  a są oceny: wyróŜniająca, dobra  
i negatywna. 
Pani Anna LeŜańska wyjaśniła, Ŝe w regulaminie pozostała ocena dobra. 
Ad. 12 
Obrady sesji trwały od godz.900 do godz.1410. 
Sesję zamknęła Przewodnicząca Rady dziękując wszystkim za udział. 
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